
 
 
 

Ervaringen met melkkoeien in het Akkerdijkse Bos.             12 mei 2020 

 

Aan Sjoerd van Donselaar, Boswachter beheer SBB. 

 

We hebben  een paar afspraken gemaakt op Donderdag 12 maart bij het overleg in het Art Center 

Delft. Experimenteren een korte periode met melkkoeien om enerzijds het weidevogelgebied in de 

Akkerdijkse polder wat te ontlasten, en anderzijds om te kijken of dit beweiden met koeien iets met 

de biodiversiteit in het open gebied doet. 

Afspraak is ook gemaakt om de ervaringen op papier te zetten. 

Wat heeft er plaats gevonden. 

We zijn van 24 tot 30 april met onze melkkoeien in het deel tussen het doorgaande fietspad en de 

A13 overdag geweest tussen 10.00 uur en 16.00 uur om deze hoek af te weiden. Afgelopen voorjaar 

hadden schapen deze hoek al behoorlijk kort afgeweid. Dit deel is bijna 5 ha groot, staan een drie tal 

bosjes in en is aan drie zijden omgeven door water. Langs het doorgaande fietspad hebben we een 

schrikdraad als afrastering gezet.  De rij bomen langs het fietspad stonden net in de wei achter het 

schrikdraad. 

Om er met koeien te kunnen komen hebben we een tijdelijk brug gelegd in de hoek bij het bruggetje 

van het Akkerdijk pad. De stroom voor de schrikdraad hebben we vanaf het huis apparaat er naar toe 

geleid. Op twee plaatsen hebben we een snoer overdekt met een rubbermat over het fietspad 

gelegd om de schrikstroom aan te voeren. Op twee plekken hebben we een drinkplaats gemaakt, één 

met een zonnecollectorbak bij het begin van het perceel, en een watertank van 3000 liter die 

langzaam liep in een badkuip aan de andere kant, tegen de Burger King aan. 

Aan de schrikdraad hingen op vijf plekken geplastificeerde informatie over van wie de koeien zijn, 

hoe lang ze er bleven lopen en een telefoonnummer voor onraad. 

De koeien halen en brengen deden we met drie personen, op beide plekken waar het fietspad even 

gestremd was stond iemand en iemand zorgde dat alle koeien ook echt vrij snel mee kwamen. Er 

hebben deze 6 dagen 82 melkkoeien gelopen. Na dat we gestopt zijn met beweiden hebben we met 

een gewone maaier de plekken met veel zuring even gemaaid zodat deze niet snel in het zaad 

schieten. Bewust niet geklepeld, vindt zelf maaien beter, het blad droogt sneller en is ook sneller 

minder zichtbaar. 

  



 
 

Hoe is het gelopen? 

De eerste keer deze koppel koeien er heen brengen was best spannend, hadden we alles goed 

geregeld? Het halen en brengen ging goed met drie personen, werd steeds meer een feestje. 

De fietsers die moesten stoppen vonden het allemaal erg leuk om even te wachten, was ook niet 

meer dan ca 10 minuten. We hebben dat ook steeds verteld, hoorde vaak mooie verhalen en vragen. 

Poep op het fietspad hebben we gelijk verwijdert, dit ook om evt. glijden van fietsers te voorkomen. 

De rubbermatten lieten we liggen, fietsers en ook skaters hadden daar geen problemen mee. Ook 

bleef er ‘s nachts stroom op de draad staan, evenals de waterbakken en de tank met water. We zijn 

overdag altijd even twee keer gaan kijken, spraken dan vaak wandelaars en fietsers die het een mooi 

plaatje vonden. Honden liepen er wel langs, heeft geen probleem gegeven. 

Bomen, natuur en biodiversiteit. 

Als we nu kijken zien we een nog redelijk korte grasmat met veel bloemetjes er in die zich weer 

oprichten. De koeien hebben door de bosjes gelopen en zich geschuurd aan bomen en takken, 

onderin is het nu wat kaler. De kleine boompjes geplant in een slinger zone langs de bosjes zijn 

overeind gebleven. Door geen ontwormingsmiddelen te gebruiken, een Bio bedrijf met voorwaarden 

te zijn , zag je veel vliegen op de mestflatten.  Nu zie je ook veel gaatjes van vogels die naar insecten 

onder de mest aan het pikken zijn geweest, verteren zal daardoor sneller gaan. 

Waar de water tank heeft gestaan is het wat stukgelopen door de koeien. Koeien hebben ook een 

olifantenpaadje gemaakt naar de plek waar ze het perceel opkwamen en uit liepen. 

Waar aandacht voor bij een evt. volgende keer? 

De tank met water ging niet zo lekker, eerst veel water verlies, een tank per dag is toch net wat te 

weinig. Risico was dat de koeien soms ook in de watergang bij de Burger King gingen drinken. Als ze 

daar in de sloot vallen kunnen ze ook onder de A13 door, best lastig om ze daar uit de sloot te halen. 

Kunnen we een schrikdraadje voorzetten, andere sloten kunnen ze bijna door de steile kant niet 

drinken. Wel kunnen we weidepompen neerzetten die ze zelf bedienen. 

Op de informatie moet ook komen te staan dat er schrikdraad is. We hadden afgesproken dat we 

zouden melden dat er vee zou gaan lopen, is niet gebeurt, volgende keer wel. Ook afgesproken voor 

kleiner aantal om te proberen, niet gebeurt, wel aan afspraak houden. Schrikdraad kan nog iets meer 

richting fietspad, blijft er geen randje gras meer staan. Wel losse delen niet laten staan, twee 

schrikdraad paaltjes met een los stuk draad , gebruikt om even fietspad af te zetten,zijn gestolen. 

Alles is goed verlopen, koeien hadden het naar de zin, hielden hun productie vast. Recreanten 

vonden het een verrassing, de natuur gaat er iets anders uitzien, meer mozaïek. Het is best even veel 

werk, maar zoals wij er nu tegen aankijken volgend jaar weer doen. 

Arie van den Berg 


